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مصوبه افزایش کمک هزینه مسکن کارگران مشمول 
قانون کار، اجرایی شد

معاون بیمه ای ســازمان تأمین اجتماعی از اجرایی شدن مصوبه کمیسیون 
موضوع اصل 138 قانون اساسی مبنی بر تعیین کمک هزینه مسکن کارگران 
مشــمول قانــون کار از ابتــدای فروردین 1401 خبر داد. به گــزارش »ایران« به 
نقــل از ســازمان تأمین اجتماعــی، مهرداد قریب با اشــاره به هزینه مســکن 
کارگران مشمول قانون کار گفت: با توجه به ابلاغ مصوبه کمیسیون موضوع 
اصل 138 قانون اساسی مبنی بر تعیین کمک هزینه مسکن کارگران مشمول 
قانون کار، از ابتدای فروردین 1401 ماهانه مبلغ ششــصد و پنجاه هزار تومان 
و با عنایت به اینکه مبلغ مذکور مشــمول کســر حق بیمه است، این سازمان 
تغییرات لازم را در نرم افزارهای مرتبط اعمال کرده و این ابلاغیه در سازمان 

تأمین اجتماعی اجرایی شده است.

رسیدگی به ۵۰ پرونده دانه درشت تخلفات پزشکی
معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره به تشکیل 
قرارگاه و ســتاد نظارت بر ســلامت در این معاونت، گفت: تاکنون ۵0 پرونده 
دانه درشــت که مربوط به تخلفات پزشکان، بیمارستان ها، افراد پزشک نما 
و ســقط جنین هســتند بررســی و احــکام اولیه آنها صــادر شــده و در مرحله 
تجدیدنظرخواهی هســتند و چون همه دســتگاه های ذیربط در ستاد حضور 

دارند بنابراین در صدور احکام و اجرای حکم تسریع می شود.
ســعید کریمی در مورد تشــکیل قــرارگاه نظارت بر ســلامت در معاونت 
درمــان وزارت بهداشــت، درمــان و آموزش پزشــکی، گفت: یکــی از وظایف 
وزارت بهداشــت نظــارت بر مراکــز درمانی اســت و در صورت بــروز تخلف، 
ســازکارهای قانونــی از جمله کمیســیون مــاده 11 وجــود دارد کــه تخلفات را 
بررســی می کنــد و به تعزیــرات یا تمامــی نهادهایی کــه مربوط بــه جرایم و 
تخلفات می شــوند ارجاع می دهــد. کریمی افزود: با توجه بــه طولانی بودن 
زمان رســیدگی به شــکایات و تخلفات بنابراین تمامی دستگاه ها را در ستاد 
و قــرارگاه نظــارت بــر ســلامت دور هــم جمــع کردیــم و در واقــع تعزیرات، 
دادستانی، نظام پزشکی، معاونت درمان وزارت بهداشت، سازمان بازرسی 
و حراســت کــه در گذشــته کار خــود را به صــورت جداگانــه انجــام می دادنــد 
درحــال حاضر با حضور در ســتاد به روند کار ســرعت می دهنــد و با خروج از 

بوروکراسی ها سریع تر به پرونده ها رسیدگی می شود.

 منتفی شدن پوشش بیمه ای داروهای پرمصرف 
در قالب طرح دارویاری

معــاون بیمه و خدمات ســلامت ســازمان بیمه ســلامت با اشــاره بــه اینکه 
اجــرای ناقص طــرح دارویــاری در بلندمدت می تواند مشــکلاتی ایجاد کند، 
گفت: اختلاف قیمت  بین داروهای تولید داخل و وارداتی که به دنبال اجرای 

ناقص طرح رخ می دهد در طولانی مدت آسیب زا خواهد بود.
دکتر مهدی رضایی به ایســنا گفت: در شــروع طرح دارویاری حدود 13۷۵ 
کد ژنریک دارویی شامل آزادسازی ارز ترجیحی قرار گرفتند. از این تعداد مقرر 
شد 3۶۶ کد ژنریک که تحت پوشش بیمه نبودند، تحت پوشش در آیند. برای 
تحت پوشــش رفتــن داروها باید فرایندی در شــورای عالی بیمه طی شــود که 
مهم ترین بخش آن بررسی در گام اول ۲۷ قلم دارو توسط شورای عالی بیمه 
در دستور کار قرار گرفت ومصوب شد. این مصوبه باید ابتدا به سازمان برنامه 
و بودجه فرســتاده می شــد و  نهایتاً در هیأت وزیران هم به تصویب می رســید 
که مصوبه نهایی هنوز به ما ابلاغ نشــده  و در مرحله نهایی شــدن است. وی با 
اشاره به اینکه این ۲۷ قلم دارو عمدتاً داروهای جدید دیابت هستند، بیان کرد: 
ســایر اقلام دارویی هم در دست بررسی اســت و قرار شده  تا پایان سال  جاری 
کل 3۶۶ قلم داروی ذکر شــده در تعهدات بیمه درآیند و امیدواریم بنابر قول 
شورای عالی بیمه به وزیر بهداشت، مابقی 3۶۶ قلم هم به تدریج این مرحله 

را طی کنند تا پرداخت از جیب بیماران در این اقلام دارویی کاهش یابد.  

مخالفت زاکانی با انتشار لیست ساختمان های ناایمن
 شــهردار تهران در واکنش به فاســد شدن مواد غذایی در سوله های مدیریت 
بحران که توسط یکی از اعضای شورای شهر تهران مطرح شده بود، گفت: در 

سوله های مدیریت بحران مواد غذایی نگهداری نمی شود.
علیرضــا زاکانی در پاســخ به ســؤالی دربــاره انقضای تاریخ مــواد غذایی 
موجــود در ســوله های مدیریــت بحران گفــت: در این ســوله ها مــواد غذایی 
نگهداری نمی شــود و وسایلی چون اره، تیشــه، موتور برق، چادر و مواد اولیه 

برای زمان های بحران وجود دارد و چیز دیگری نگهداری نمی شود.
شهردار تهران در پاسخ به سؤالی در خصوص کاربری سوله های مدیریت 
بحــران و موضــوع در اختیــار بودن این ســوله ها برای ســازمان ورزش گفت: 
ســوله ها می توانند در طــول روز در اختیار مردم باشــند و در حقیقت کاربری 
چندگانــه دارند و بخشــی از آنها مربوط به تجهیزات اســت کــه در زمان بروز 
بحــران مورد اســتفاده قــرار می گیــرد. وی در خصوص عدم انتشــار لیســت 
ســاختمان های ناایمن تهران افزود: لیست اعلام کردن کار اشتباهی است و 
اگر لیست را ارائه کنیم از فردا کسی در شهر نمی ماند. مهم این است که این 
ســاختمان ها ایمن شوند و در گذشته به همه چیز به صورت تک بعدی نگاه 
می شده است و مشکل این ساختمان های ناایمن تنها از لحاظ آتش نشانی 

مورد بررسی قرار گرفته، اما همه چیز ایمنی آتش نشانی نیست.

داروی بیماران SMA تحت پوشش بیمه سلامت
مدیرکل نظارت بر خدمات سازمان بیمه سلامت گفت: داروی مورد نیاز بیماران 
SMA تحت پوشــش بیمه ســلامت است و در سطحی که پزشکان متخصص و 
فوق تخصــص مغز و اعصــاب کودکان به  صورت الکترونیکــی دارو تجویز کنند، 
بــرای تیــپ یــک و ۲ بیماری، فرانشــیز دارو »صفر« می شــود. کیــوان تاج بخش 
درخصــوص توزیــع داروی مــورد نیــاز بیمــاران SMA، گفــت: اخیــراً بر اســاس 
مصوبات صورت گرفته، بیماران مبتلا به SMA تحت پوشش صندوق بیماران 
خاص قرار گرفتند و دو داروی مورد نیاز آنها تحت پوشش بیمه قرار دارد. او تأکید 
کرد: تاکنون برای تیپ یک، ۷۲ بیمار و برای تیپ دو، ۲۷0 بیمار شناسایی شدند، 
البتــه تعداد بیماران در تیپ 3 بیشــتر بوده و تعدادی بیمــار نیز پرونده فعالی 
ندارند. بدون تردید اثربخشی دارو را وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

تعیین می کند و بیمه سلامت تنها بحث حمایت های مالی را دارد.

 برای تحصیل ۷۰۰ هزار دانش آموز خارجی 
۲۳ هزار کلاس نیاز داریم

بــه گــزارش ایرنا، یوســف نوری روز شــنبه در آیین افتتاح مدرســه 1۲ کلاســه 
پناهندگان که با مشارکت کمیساریای عالی پناهندگان سازمان ملل و وزارت 
آموزش و پرورش در شهرســتان پاکدشــت برگزار شــد، اظهار داشــت: نظام 
مقــدس جمهوری اســلامی برای تأمیــن زیرســاخت های مورد نیــاز زندگی 
پناهندگان بر اســاس فرهنگ مردم، آموزه های دینی، توجه به سیاست های 
کشــور و عمل به قانون اساســی گام های اساســی برداشــته که نمود آن را در 

آموزش و پرورش بخوبی می توان مشاهده کرد. 
وزیــر آموزش و پرورش گفــت: برای تحصیل ۷00 هــزار دانش آموز اتباع 
خارجــی که در کشــورمان حضور دارنــد، به ۲3 هــزار کلاس درس نیاز داریم 
کــه کمیســاریای عالــی پناهنــدگان تنهــا ۶00 کلاس درس مورد نیــاز آنان را 
تأمین کرده  اســت.  وزیر آموزش و پرورش خاطرنشــان کرد: علاوه بر فضای 
آموزشــی مورد نیاز تحصیل دانش آموزان اتباع، معلمان نیز تلاش بسیاری 
انجام می دهند و تنها حقوق معلمان مورد نیاز اتباع سالانه بیش از ۴۵ هزار 
میلیــارد ریال اســت که ایــن امتیاز ویژه ای از ســوی نظام مقــدس جمهوری 

اسلامی به اتباع بوده که در مجامع جهانی باید به آن پرداخته شود. 

کشف تقلب در وقت اضافه
»ایران« از علل و نتایج کنکور رفع شبهه در گفت وگو با معاون امور آزمون های سازمان سنجش آموزش کشور گزارش می دهد

در جلســه کنکور ســال جاری تعــدادی از 
داوطلبــان به عنــوان داوطلب شــبهه دار 
ســنجش  ســازمان  و  شــدند  شناســایی 
آموزش کشور از آنان آزمون مجدد برگزار 
کــرد. روز هفتم آبان مصادف با نشســت 
دربــاره  پورعبــاس  عبدالرســول  خبــری 
جزئیــات ثبــت نــام در کنکــور دی مــاه، 
تعــدادی از داوطلبــان شــبهه دار مقابــل 
ســازمان ســنجش تجمع کردنــد. یکی از 
آنها درباره علت این تجمع و حضورشان 
مقابل سازمان سنجش به »ایران« گفت: 
پس از اینکه در آزمون کنکور 1۴01 شرکت 
کردیــم بــا مــا تمــاس گرفتنــد و گفتند با 
توجــه بــه پاســخ هایی کــه بــه ســؤالات 
داده ایــد از نظــر ما، شــما مرتکب تقلب 
شــده اید و باید مجدداً آزمــون بدهید. ما 
هــم مجــدداً در کنکور شــرکت کردیم اما 

هنوز رتبه هایمان را اعلام نکرده اند. 
وی در ادامــه بیــان کــرد: زمانــی کــه 
کارنامــه کنکــور مــا و رتبه هایمــان آمد و 
انتخاب رشــته کردیم، زمانــی که منتظر 
جــواب قبولــی دانشــگاه بودیــم، بــا مــا 
تمــاس گرفتنــد و گفتنــد رتبــه و نمــره 
شــما شبهه دار اســت و باید دوباره کنکور 
بدهید. اکنون اعتراض ما برای این است 
که هنوز نتایج آن آزمون اعلام نشــده در 
حالــی که مــا بایــد اکنــون در کلاس های 

دانشگاه باشیم. 
حسن مروتی معاون امور آزمون های 
سازمان سنجش آموزش کشور در همان 
مقابــل  شــبهه دار  داوطلبــان  کــه  روزی 
سازمان ســنجش آموزش کشــور تجمع 
کــرده بودنــد در نشســت خبــری رئیس 
ســازمان ســنجش درباره تعیین تکلیف 
وضعیــت این دســت از داوطلبــان بیان 
کرد: عــلاوه بــر داوطلبانی کــه در لحظه 
کنکور به عنوان متقلب شناسایی شدند، 
بــا  کــه  بودنــد  هــم  دیگــری  داوطلبــان 
کارهــای تخصصی متوجه شــدیم نتایج 

آزمــون برخــی از داوطلبان شــبهه دارد. 
به ایــن معنی کــه نتایج آزمــون کتبی با 
سوابق تحصیلی آنها همخوانی نداشت، 
به این شکل که با کلید تقلبی یکسان بود 
و یــا اینکه بــا آزمون های قبلــی داوطلب 
ایــن داوطلبــان  از  همخوانــی نداشــت. 
خواســته شــد در یک آزمون مجدد برای 

رفع شبهه شرکت کنند. 
یک هزار نفر برای آزمون رفع شــبهه 
دعوت شــدند و تعداد ۷۷۷ نفر شرکت 
کردنــد که از این تعــداد تنها 8 نفر تبرئه 
شــدند و توانســتند تــا 3۴ درصــد و حتی 
بیشــتر از نمــره آزمــون سراســری خــود 
کسب کنند که با بررسی ها مشخص شد 
این 8 نفر دانش آموزان ســال یازدهمی 
بودنــد کــه در برگــه ثبــت نــام، خــود را 
دانش آمــوزان کار دانش و فنی حرفه ای 
معرفی کرده اند و نمره سوابق تحصیلی 
خود را صفر رد کــرده بودند و همین امر 
موجب شــده بود که در نمره آزمون شان 

شبهه ایجاد شود. 
کــه  افــرادی  ســایر  دربــاره  مروتــی 
کننــد،  کســب   را  حدنصــاب  نتوانســتند 
از  حتــی  افــراد  ســایر  نمــرات  افــزود: 
نصــاب  حــد  نصــف  یــا  و  حدنصــاب 
هــم کمتــر بــوده که ایــن نشــان می دهد 
شــبهه ایجــاد شــده درســت بــوده و این 
افــراد به هیــأت بدوی برای رســیدگی به 
تخلف شــان معرفــی می شــوند. ضمن 
اینکــه حدود ۲۵0 نفر نیز در پی فراخوان 
بــه آزمون نیامدنــد که پرونــده این افراد 
نیز به هیأت بدوی داده شــده اســت. در 
واقع به این افراد فرصت رفع شبهه داده 
شــد و در آزمون شــرکت نکردند. ضمن 
اینکــه اگر افرادی دلایل موجه برای عدم 
شــرکت در آزمــون داشــته باشــند مــورد 

رسیدگی قرار می گیرد. 
ســازمان  آزمون هــای  امــور  معــاون 
ســنجش آموزش کشــور درباره چگونگی 
برگزاری آزمون رفع شبهه برای این دسته 
از داوطلبان گفت: برای این آزمون به این 
داوطلبــان اعلام شــد که اگــر بتوانند حد 

نصــاب کافی و یا حتی نصف آن نمره ای 
را کــه در آزمــون زده انــد کســب کنند هم 
قبول اســت اما همین اتفــاق هم نیفتاد 
یعنی حتی نتوانستند نصف نمره را هم 
کسب کنند. ضمن اینکه 30 تا ۵0 نفر در 
کل با بررســی های فنــی و تخصصی رفع 
شبهه شده اند و اگر انتخاب رشته کرده اند 
می توانند در رشــته خــود ادامه تحصیل 
دهنــد، اگر هم انتخــاب رشــته نکرده اند 

فرصت انتخاب رشته دارند. 
امــور  ادامــه توضیحــات معــاون  در 
آزمون هــا دکتــر عبدالرســول پورعبــاس 
توضیــح  در  ســنجش  ســازمان  رئیــس 
مــواد 10 و 11 قانون رســیدگی به تخلفات 
آزمون هــای سراســری گفــت: بر اســاس 
ایــن مــواد قانونی اگــر اختلاف فاحشــی 
میــان نمره های قبلی فرد و نمره آزمون 
دیده شــود باید فرد به هیأت بدوی برای 
برگزاری آزمون رفع شبهه معرفی شود. 
ضمن اینکه داوطلبان توجه کنند که این 
آزمون رفع شــبهه اســت و آزمون ملاک 
نیست و اگر فردی تبرئه نشد دیگر نمره 
آزمون ندارد و اگر فردی تبرئه شــد نمره 

آزمون اصلی وی ملاک عمل است. 

ســازمان  دغدغــه  کــرد:  اضافــه  وی 
سنجش دو چیز است؛ کسی حق دیگری 
را ضایــع نکنــد و اینکــه اعتبــار آزمــون 
سراســری زیرســؤال نــرود. ما در جلســه 
کنکــور 1۴01 از حــدود ۹00 نفر تجهیزات 
جاسوســی  فــوق  و  جاسوســی  پیچیــده 

گرفته ایم. 
دلایلــی  از  یکــی  کــرد:  تأکیــد  وی 
شــبهه دار  را  داوطلبــان  برخــی  مــا  کــه 
می نامیــم ایــن اســت کــه وقتــی فــردی 
نمره ریاضی اش در دبیرستان یک شده 
است و یک دفعه در جلسه کنکور درس 
ریاضــی را ۹1 درصــد می زنــد بــرای مــا 
سؤال برانگیز خواهد شد و باید به او شک 
کرد. البته کــه باید گفت این افراد مجرم 

نیستند بلکه متخلف در آزمون هستند.
عــده ای  کــه  اســت  حالــی  در  اینهــا 
معتقدنــد در ذات کنکور شــانس دخیل 
اســت و در دفترچــه کنکــور ذکــر نشــده 
کــه اگــر فــردی بــر اســاس شــانس رتبــه 
خوبــی در کنکــور بــه دســت آورده بایــد 
در قانون رفع شــبهه شــرکت کنــد یا این 
مســأله مطرح می شــود که آیا کسانی که 
معدل های بالا دارند و در کنکور ضعیف 

ظاهر می شوند این فرصت به آنها داده 
می شــود دوبــاره در رفع شــبهه شــرکت 
کننــد؟ نکتــه ای کــه کارشناســان همواره 
در نقــد کنکور گفته اند و بــه قانون جدید 
کنکور نیز انجامید همین مســأله شانس 
در کنکور بود به طوری که کسی با انتخاب 
گزینه هــای احتمالــی ممکن اســت رتبه 
خوبی نیز کســب کنــد اما آیا رفع شــبهه 
روندی قانونی اســت و در دفترچه کنکور 
به داوطلبان گفته می شود اگر نمره شما 
با ســوابق تحصیلی همخوان نباشد باید 

در کنکوری دوباره شرکت کنید؟
حسن مروتی معاون امور آزمون های 
سازمان ســنجش در گفت و گو با »ایران« 
در پاســخ به این ســؤال که می دانیم یک 
بخشــی از کنکــور شــانس اســت و برخی 
ممکن اســت بر اساس شــانس که شاید 
یــک بار بــرای آنهــا اتفــاق بیفتــد موفق 
شوند خلاف ســوابق تحصیلی که کسب 
کرده انــد، رتبــه خوبی در کنکور به دســت 
بیاورنــد، اکنون کجای قانون عنوان شــده 
اســت که چون داوطلب در آزمون موفق 
بوده ولی ســوابق تحصیلی خوبی ندارد، 
پــس شــبهه دار اســت و بایــد از او آزمون 

مجــدد گرفت، گفــت: در مــاده 11 قانون 
رســیدگی بــه تخلفــات آزمون سراســری 
عنوان شده است که چنانچه نتیجه و رتبه 
بدست آمده از ســوی داوطلب با سوابق 
تحصیلــی او همخوانــی نداشــته باشــد، 
هیأت فنی ســازمان ســنجش می تواند از 
او آزمون مجدد بگیرد، این موضوع کاملًا 
قانونــی بــوده و مصوبه مجلس شــورای 
اسلامی است و اگر بگویید شانس دخیل 
اســت بایــد گفــت حتــی اگر شــانس هم 
باشــد شــاید در برخی از ســؤال ها جواب 

بدهد نه تمامی سؤالات کنکور.
ســازمان  آزمون هــای  امــور  معــاون 
ســنجش در پاســخ بــه این ســؤال که اگر 
بگوییم ایــن موضوع عدالت اســت و ما 
دنبــال عدالت هســتیم بایــد عکس این 
قضیــه را هم در نظــر بگیریم بــه عنوان 
مثــال داوطلبــی کــه ســوابق تحصیلــی 
خوبی کســب کرده اما به دلیل اســترس 
نتوانســته در کنکور به خوبی تســت بزند 
چطور مجدداً مورد ارزیابی قرار نخواهد 
گرفــت، گفت: امســال بــرای رفع همین 
مشــکل گفته شــده که ســوابق تحصیلی 
40 درصــد تأثیــر دارد و بــرای ســال های 
بعــد بــه 60 درصد خواهد رســید. یعنی 
ما به این ســمت پیش می رویم که تمام 
ســوابق تحصیلــی افــراد در نظــر گرفتــه 
شــود. فعــلًا ایــن رویــه نزدیک تریــن کار 
اســت تا به عدالت برســیم و البته این را 
هــم بایــد در نظر گرفــت که مــا در میان 
داوطلبان شبهه دار چندین نفر داریم که 
بیــش از 34 درصد بهتــر از آزمون قبلی 
تســت زده اند پس این نشان می دهد که 
سؤالات استاندارد است و به طورشانسی 

نمی توان در آنها نمره بالا گرفت.
وی در پاســخ بــه این ســؤال که نتایج 
نهایــی آزمــون شــبهه دار چــه زمانــی به 
داوطلبــان اعلام خواهد شــد، گفت: روز 
شــنبه جواب هــا برای افراد پســت شــده 
و بــزودی بــه دســت آنهــا خواهد رســید 
و فرصــت قانونــی دارند که درخواســت 

تجدید نظر بدهند.
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گروه اجتماعی / طرح ساماندهی موتورسیکلت ها 
حــالا به شــکل جدیــدی در پایتخت درحــال اجرا 
اســت. فعلًا دو منطقه »طالقانی« و »جمهوری« 
به شکل آزمایشی انتخاب شده اند تا با اختصاص 
چهــره  از  موتورســیکلت ها،  بــه  معابــر  حاشــیه 
نامنظــم خیابان هــای تهــران کم کنند. براســاس 
این طرح، با خط  کشی و نصب نرده فلزی، فضای 
ویــژه پارک بــه موتورســیکلت ها اختصــاص پیدا 
می  کند تا سهم شــان در معابر تهــران از خودرو ها 
و عابــران تفکیک شــود. یکــی از گلایه های اصلی 
شــهروندان در تهــران بــه حرکــت و البتــه پــارک 
موتورســیکلت هایی برمی  گردد که بویژه در نقاط 
شــلوغ و پرتــردد در مرکــز تهــران و اطــراف بــازار 
بزرگ، فرصت رفت و آمد راحت را از شهروندان 
گرفته انــد. حــالا اغلــب پیاده روهــا در نقاطــی که 
موتورســواران  بیشــتر تــردد می  کننــد، بــه جــای 
پارک های رایگان و بدون دردسری تبدیل شده  که 
گلایه و اعتراض تهران نشین ها را به دنبال داشته 
اســت. ســهم موتورســیکلت های تهران براساس 
آمــاری کــه ســال ۹8 منتشــر شــده از 11 میلیــون و 
650 هــزار دســتگاه، بیــش از ۲ میلیــون دســتگاه 
موتورســیکلت بــوده که حالا البته معلوم نیســت 
چقدر افزایش یا کاهش داشــته است! با این همه 
همچنان این واقعیت که ســهم موتورسیکلت ها 

از کل تصادفــات منجر به فوت 4۲  درصد اســت، 
تغییر نکرده اســت. سال گذشته طرح »موتوریار« 
از ســوی پلیــس راهور اجرا شــد تا بــا آموزش های 
لازم بــه موتورســواران، از میــزان تخلفات کاســته 
شــود. اجــرای ایــن طــرح کــه یــک تجربــه موفق 
محســوب می  شــود، باعث شــد تا جلــوی توقیف 
300 هزار دســتگاه موتورســیکلت در همان ســال 

گرفته شود.
مدیرکل مهندســی و ایمنی ترافیک معاونت 
حمل ونقل و ترافیک، از اجرای طرح ســاماندهی 

موتورسیکلت ها در حاشیه معابر خبر داد.
سید حسین حســینی نژاد با اعلام خبر اجرای 
طــرح ســاماندهی موتورســیکلت ها در پیــاده رو و 
معابــر بــه ایســنا، گفت: به صــورت پایلــوت چند 
معبــر در مناطــق مختلف تهــران انتخاب شــد تا 
طــرح ســاماندهی موتورســیکلت ها در آن اجــرا 
شــود که براســاس این طرح پایلوت، خیابان های 
جمهوری و طالقانی انتخاب شدند و در این معابر 
فضای پارک خودرو را حذف کرده و با نصب نرده 
فلزی و خط  کشــی، محل توقف موتورســیکلت ها 
را در کنــار خیابــان مشــخص کردیــم. وی افــزود: 
اجرای این طرح در معابری که به صورت پایلوت 
انتخاب شــده، ســبب پاکســازی موتورســیکلت ها 
از ســطح پیاده رو و اســتقرار منظم آنها در حاشیه 

معبــر شــده که ایــن کار عــلاوه بــر برقــراری نظم 
باعث افزایش امنیت نیز شده است.

حســینی نژاد بــا بیــان اینکــه ایــن طــرح در ۲ 
منطقــه بــه صــورت پایلوت اجرا شــده و بــا توجه 
بــه موفقیت آمیــز بــودن آن و رضایــت مــردم، از 
معاونت حمل ونقل ۲۲ منطقه درخواست کردیم 
معابرشــان را کــه پتانســیل اجــرای ایــن طــرح را 
دارد، معرفی کنند تا ساماندهی موتورسیکلت ها 

بــرای  وقتــی  گفــت:  گیــرد،  قــرار  کار  دســتور  در 
موتورســیکلت ها جــای پــارک تعبیه شــود، تردد 
عابرین در پیاده رو تســهیل می شــود و در حاشــیه 
معبــر ســواره رو، موتورها به صــورت منظم پارک 
می شوند؛ چراکه بعضاً دیده شده در برخی معابر 
آنقدر موتــور در پیاده رو پارک شــده که عابر پیاده 
ترجیح می دهد از مســیر ســواره رو حرکت کند که 
این مسأله خطرزا اســت. وی با بیان اینکه در این 

طرح موتورســیکلت ها به جای پیاده رو در حاشیه 
خیابان آن هم با نظم و ترتیب مســتقر می شوند، 
افــزود: به مناطق اعلام کرده ایــم محورهای خود 
را کــه مملو از موتورســیکلت اســت، معرفی کنند 
تا نسبت به ســاماندهی موتورسیکلت ها در همه 

مناطق اقدام کنیم.
ë موتورسواری در روزهای بارانی ممنوع است

رئیــس اداره مهندســی ترافیــک پلیــس راهور 
تهران بزرگ پرتصادف ترین روزهای ســال را ایام 
بارندگــی اعلام کرد. ســرهنگ مصطفی زینی وند 
یــا  ترمــز  بارندگــی مســافت  روزهــای  گفــت: در 
همان مســافت توقف در زمــان رانندگی به دلیل 
لغزندگــی و کاهش ســطح اصطکاک لاســتیک و 
ســطح زمیــن افزایش پیــدا می کند و راننــده باید 
یک ســری اقدامــات را از قبل انجــام دهد. پلیس 
راهور تهران بزرگ قبل از اینکه  فصل بارندگی ها و 
بارش نزولات آسمانی برسد، یک سری تمهیدات 

ترافیکی و اقدامات پیشگیرانه را در نظر می گیرد.
زینی ونــد با بیــان اینکه رانندگی موتورســواران 
در روزهــای بارندگــی در ســطح معابــر ممنــوع 
است، افزود: نکته حائزاهمیت این است که برابر 
آیین نامه راهنمایــی و رانندگی، در زمان بارندگی 
و بــه دلیل مخاطراتی که برای راکبین وجود دارد، 

رانندگی برای موتورسواران ممنوع است.

طرح جدید شهرداری تهران برای ساماندهی جای پارک

موتورسیکلت های تهران جای پارک ویژه می گیرند

رئیس ســازمان غذا و دارو گفت: در کنار افزایش 
تولیــد، پــارت دوم داروهــای وارداتی که شــامل 
آنتی بیوتیک هــا  انــواع  میلیونــی  تــا 4  عــدد 3 
می شــود، تا اواخر هفته جــاری به صورت هوایی 
وارد کشــور می شــود. بــه مــردم قــول می دهیم 
به زودی دغدغه ای در تأمین دارو نداشته باشند.

بــه گزارش ایســنا دکتــر ســیدحیدر محمدی 
دربــاره شــرایط بازار دارویی کشــور گفــت: اکنون 
در شــرایط مناســبی در حوزه دارو نیستیم، البته 
ظرف ســه چهار روز اخیر تصمیمــات خوبی در 
جهت رفع مشــکل گرفتــه شــد؛ تصمیماتی که 
اگــر زودتر همراهی و همصدایی می شــد، قطعاً 
از بــروز و افزایش کمبودها جلوگیری می کرد. به 
دنبال تصمیمات و اقدامات اتخاذ شده و همت 
صنعــت، خیلــی خوشــبین هســتیم کــه ظــرف 
چنــد هفته آینده بــه وضعیت قبــل بازگردیم و 

مطمئن هستیم شرایط دوباره ایده آل می شود.
رئیس ســازمان غذا و دارو به ماجرای مالیات 

بــر ارزش افــزوده دارو نیز به عنــوان یکی از علل 
بــروز کمبودهای اخیر اشــاره کــرد و گفت: بخش 
زیــادی از شــرکت های دارویــی نیز حجــم زیادی 
از مــاده اولیه شــان در گمــرکات دپــو شــده بود و 
نمی توانســتند آن را ترخیــص کننــد زیــرا هنگام 
ترخیــص باید پول واریز کننــد. از طرفی هم باید 
تعرفه هــای گمرکــی و مالیــات بــر ارزش افزوده 
را پرداخــت کنند، ایــن درحالی اســت که تعرفه 
گمرکــی و مالیات بــر ارزش افزوده که قبلًا با نرخ 
دولتــی حســاب می شــد از ایــن پس باید بــا نرخ 
نیمایی محاسبه شود و حدود 6تا ۷برابر افزایش 
یافته است و قاعدتاً شرکت ها نمی توانستند آن را 
بپردازند. بر همین اساس هم پیشنهاد ما این بود 
که از ابتدای امســال مانند سایر کالاهای اساسی، 
۹ درصد ارزش افزوده که قرار است با ارز نیمایی 
محاســبه شــود، برای دارو هم یک درصد اعمال 
شــود. این موضوع تا اوایل آبان ماه اصلاح نشده 
بــود و اخیراً با دســتور معــاون اول رئیس جمهور 

مشــکل حل شــد. مشــکل دیگر مربوط بــه مواد 
اولیــه در گمرکات از آبــان به قبل بود که اخیراً در 
ســتاد تنظیم بازار نیز دستور داده شده که مبنای 
محاســبات ایــن اقــلام نیــز از اول فروردیــن مــاه 
باشــد. در مجموع این مشــکلات اساســی باعث 

برخی کمبودهای دارویی فعلی شد.
محمــدی در ادامــه صحبت هایــش بــا بیان 
اینکه ۹8 تا ۹8,5 درصد از بازار سال گذشته دارو، 
تولید داخل بوده و حدود 1,5 تا ۲ درصد مربوط 
به واردات بوده اســت، افزود: برنامه کوتاه مدت 
بــرای رفــع کمبودهــا آن اســت که تولیــد داخل 
افزایــش یابــد و در همیــن راســتا تولیدکنندگان 
بــه صــورت ســه شــیفت دارنــد کار می کننــد و 
طبق بازدیدهایمان از کارخانه های داروســازی، 
اوضــاع خــوب اســت. بخــش اصلی مشــکل در 
آنتی بیوتیک های خوراکی بود که در کنار افزایش 
تولیــد، یــک پــارت از این داروهــا نیز اخیــراً وارد 
شــد و یک پارت دیگر نیز که شــامل عــدد 3 تا 4 

میلیونی انواع آنتی بیوتیک ها می شــود، تا اواخر 
هفته جاری به صورت هوایی وارد کشور می شود. 
وی دربــاره کمبــود ســرم های تزریقــی گفت: در 
خصوص ســرم نیز تا زمانی که مشکل رفع شود 
واردات را ادامــه می دهیم. هفتــه ای حدود 500 
هزار سرم وارداتی داریم و این بجز 14,5 میلیون 
تولید داخلی ماهانه است. تا سال گذشته و قبل 
از پیک پنجم کرونا مصرف ســرم در کشــور 10 تا 
10,5 میلیــون عــدد در ماه بــود الان تقریباً به 16 
میلیــون عدد در ماه رســیده اســت. اعتقاد دارم 
تزریــق ســرم در درمانگاه هــا خیلــی زیــاد شــده 
است، البته تعرفه سرم تراپی هم افزایش یافته 

و انگیزه برای تزریق آن هم وجود دارد.
رئیــس ســازمان غــذا و دارو گفت: بــه دنبال 
اقدامــات انجــام شــده در حــوزه آنتی بیوتیک تا 
اواخر هفته مشکلی به اسم کمبود آنتی بیوتیک 
نخواهیــم داشــت. در حــوزه ســرم هــم همیــن 
طــور. در زمینــه تأمیــن شــربت اســتامینوفن و 

ســرماخوردگی در برخی از اســتان ها مشــکلاتی 
وجود داشــت که در این راستا هم تولید افزایش 
یافتــه اســت. البته همه اســتان ها در ایــن زمینه 
مشــکل ندارنــد و در اســتان های مشــکل دار نیز 
بلافاصله از طریق شــبکه مویرگی توزیع، دارو را 

می رسانیم تا مشکل حل شود.
وی در عین حــال خطاب به مــردم گفت: به 
هیــچ وجه دارویی که قبلًا بیمه بوده، از پوشــش 
خارج نشــده و مردم اگــر دارویی را قبــلًا با بیمه 
می گرفتنــد اکنــون هــم روال بــه همــان صورت 
اســت و مردم نباید مشــکلی به اسم داروی آزاد 
داشــته باشند. افراد می توانند موارد تخلف را به 
معاونت های غذا و دارو دانشگاه ها و شماره های 

1۹0 و 14۹0 گزارش دهند.
پایــان  در  دارو  و  غــذا  ســازمان  رئیــس 
قــول  مــردم  بــه  کــرد:  تأکیــد  صحبت هایــش 
می دهیــم بــه زودی دغدغــه ای در تأمیــن دارو 

نداشته باشند.

رئیس سازمان غذا و دارو خبر داد

ورود محموله دوم آنتی بیوتیک تا آخر هفته

ان
یر

/ ا
ی 

فر
ص

د 
جا

 س
س:

عک

ان
یر

/ ا
ی 

فر
ص

د 
جا

 س
س:

عک


